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ALSÓÖRS KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT 

 KÉPVISELŐ TESTÜLETE 

 

Szám: 2/2015. 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült:  Alsóörs község Önkormányzat Képviselő-testület  

 2015. február 26-án 17.30 órai kezdettel megtartott 

közmeghallgatásról  

 

Ü L É S  H E L Y E: Az ülés helye: Eötvös Károly Művelődési Ház nagyterme 

 

Jelen vannak: Hebling Zsolt polgármester, 

 Ferenczy Gábor alpolgármester,  

 dr. Bardóczi Miklós, 

 dr. Bókáné Katona Tímea, 

 Szalai Emese, 

 Gaál Dezső, 

 Tóth Zoltán képviselők  

 

Tanácskozási joggal meghívott: Báró Béla jegyző, 

 Kovács Rózsa pénzügyi csoportvezető, 

 Pandur Ferenc intézményvezető 

 

Alsóörs lakói közül: 75 fő 

 

Hebling Zsolt polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 7 fő Képviselő-testületi tag 

közül 7 fő megjelent, az ülés határozatképes, az ülést megnyitja. 

 

Hebling Zsolt polgármester javaslatot tesz az ülés napirendjére az írásban is megküldött szempontok 

alapján. 

 

1. Rendőrségi közbiztonsági konzultációs fórum 

2. Beszámoló a 2014. évi tevékenységről 

3. 2015. évi tervek, elképzelések 

4. Veszprém – Felsőörs – Alsóörs kerékpárút nyomvonalának bemutatása 

5. Kérdések, észrevételek 

 

Kéri kérdések, észrevételek megtételét a napirenddel kapcsolatban. 

Kérdés, észrevétel nem lévén szavazásra bocsájtja a napirend elfogadását. Kéri, hogy a napirendeket 

egyetértés estén fogadják el. A Képviselő-testület tagjai 7 igen szavazattal, egyhangúlag a következő 

határozatot hozták: 

 

38/2015.(II.26.) számú önkormányzati határozat 
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Alsóörs Község Önkormányzat Képviselő-testülete az ülés napirendjét az alábbiak szerint állapítja 

meg: 

 

Napirend: 

 

1. Rendőrségi közbiztonsági konzultációs fórum 

2. Beszámoló a 2014. évi tevékenységről 

3. 2015. évi tervek, elképzelések 

4. Veszprém – Felsőörs – Alsóörs kerékpárút nyomvonalának bemutatása 

5. Kérdések, észrevételek 

 

Felelős:  Hebling Zsolt 

  polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

Napirend tárgyalása: 

 

 

1. Rendőrségi közbiztonsági konzultációs fórum 

 

Balogh Attila rendőr őrnagy, rendészeti osztályvezető: 

A lakossági konzultációs fórumok megtartását évente két alkalommal az Országos Rendőrkapitányság 

vezetője határozta meg. Ezeken az adott település köz- és közlekedésbiztonsági helyzetéről 

tájékoztatjuk a lakosságot, igyekszünk minden rendőrségi vonatkozású kérdésre választ találni. Jelen 

fórumon 2013. és 2014. évek viszonyában alakult adatokról ad képet. 

 

Bűnügyi helyzet értékelése 

- hatósági szintű statisztika: az ittas vezetés nőtt, a vagyon elleni bűncselekmények (lopások, 

betörések) száma csökkent, 

- Alsóörsön: 2013-ban 46 esetben került sor nyomozás elrendelésére, 2014-ben ez csökkent 42 

esetre. A közlekedési bűncselekmények stagnálnak 2013-2014. vonatkozásában (5 esetben 

történt nyomozás elrendelése). Ezen belül az ittas vezetés csökkent (3 esetről 2-re), a vagyon 

elleni bűncselekmények száma nőtt (2013-ban 30, 2014-ben 33 esetben kellett nyomozást 

elrendelni). 

 

Közlekedésbiztonsági helyzet értékelése 

- Alsóörsön: 2013-ban 1 könnyű sérüléssel végződő baleset, 10 sérülés nélküli baleset történt 

(melyből 4 vad elütés volt), összesen 11 baleset. 2014-ben 2 súlyos sérüléssel járó baleset 

következett be, 1 könnyű sérüléses baleset, 11 sérüléssel nem járó, anyagi káros baleset 

(ebből 3 vadelütés volt). 

 

Lőrincz Gábor rendőr zászlós, körzeti megbízott csoportvezető: 

 

Sebességellenőrző-berendezések alkalmazása 

A közbiztonsági helyezet Alsóörsön jó, a vagyon elleni bűncselekmények kicsit magasabbak. A 

balestek főleg az idegenforgalmi szezonban történnek. A sebességmérő-készülékek alkalmazása ide 

kapcsolódik. Az új készülék sebességmérésre használatos, nyártól várhatóan szabálysértéseket (pl. 

ha vezetés közben mobiltelefonál valaki, nem ad elsőbbséget a gyalogosnak vagy áthajt a 
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záróvonalon) 200-300 méterről észleli. TMC alkalmazás: a berendezés automatikusan küldi az 

okostelefonokra a közlekedési információkat, ha pl. az adott útszakaszon torlódás van. A készülék 

tesztelése jelenleg is folyik. Alsóörsön is megvannak azok a fix helyek, ahol a rendőrség jelen van az 

ilyen berendezésekkel. A készülék bármilyen tartományú sebességhatár-túllépést szankcionál, pl. 50 

km/h helyett 65 km/h túllépést is. Ha sebesség-túllépést érzékel, 100 méterrel később megállítja a 

rendőr az érintett járművet. 

 

Farkas István lakos: 

A Római úton lévő ingatlanokba 2005 óta nem törtek be. Az ingatlanokban történő kártevéseket a 

vaddisznók okozzák. Kerítés nincs, a vadászok nem illetékesek ebben, kér segítséget a megművelt 

terület védelmében. A vaddisznók a közúti közlekedésben is veszélyt okoznak. 

 

Lőrincz Gábor r. zászlós, körzeti megbízott csoportvezető: 

A vadásztársaságokkal felveszik a kapcsolatot, az irányukba kártérítési eljárást lehet indítani. A Római 

út igen közel van az erdőhöz. A közlekedésben segíthet a fokozott figyelem, illetve vadriasztó az 

autóra. 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

A biztonságossághoz hozzájárul a közvilágítás is. Talán már javult a helyzet a vaddisznókat illetően, 

mert az elmúlt 2 évben csökkent a bejelentések száma. 

 

Pandur Ferenc intézményvezető: 

A Felsőmáli úton 3 fát vágtak le a múlt héten. Lehet, hogy a megyei lapban is meg tudjuk ezt 

jelentetni. A kivágott fát otthagyták, nem vitték el tűzifának. A Római úton is több akácfát vágtak félbe. 

 

Albert Lajos lakos: 

A tulajdon és a személyek elleni bűncselekmények száma mennyi? Az ismeretlen tetteseknél mennyit 

sikerült felderíteni? 

 

Balogh Attila r. őrnagy, rendészeti osztályvezető: 

Tájékoztatást most nem áll módjában adni, de átküldi e-mailen a későbbiekben. Alsóörsön 42 

bűncselekményből 33 vagyon elleni. Balatonalmádiban 65%-os volt a felderítettség. 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Az új Polgármesteri Hivatalban lesz rendőrségi iroda is, 7 kamerát állítanak fel a településen pályázati 

forrásból, melyek ott fognak összefutni. Ez nagy segítség lesz. 

Megköszöni a rendőrség közbiztonsági beszámolóját. 

 

2. Beszámoló a 2014. évi tevékenységről 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Tájékoztatja a résztvevőket a 2014. évről, melyre a stabil, takarékos működés volt a jellemző, kötelező 

és önként vállalt feladatok maradéktalan ellátása, számos beruházás, fejlesztés is elkészült, illetve 

elkezdődött: 

- az új önkormányzati hivatal építése megkezdődött, 

- Vis Major pályázatból a Templom utca újboli megerősítése elkészült, 

- Merse Leader Kultúrpark, 

- utak aszfaltozása, 

- kempingbeléptető-rendszer, 

- sorompó kialakítása, 



4 
 

- strandoknál lámpahelyek kialakítása, 

- sporteszközök elhelyezése a strandon, 

- az óvodában udvari játékok beszerzése, 

- Skoda Yetit (terepjáró) vásárlása pályázati pénzből, ezzel a szociális ebédet szállítják és 

egyéb feladatokat látnak el (az időseinknek ingyenes a szállítás), 

- valamennyi intézménynél működése biztosított volt, 

- sportpályát a sportegyesület felújította, 

- civil szervezeteket támogatták, 

- szociális feladatokra jelentős összegek fordítottak, 

- Fogyasztóbarát Település díj elnyerése, 

- Megyei Virágos versenyben 2. helyezést ért el a település. 

 

3. 2015. évi tervek, elképzelések 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

- elfogadták az idei költségvetést, ez 900 mFt feletti összeget és jelentős fejlesztési forrásokat 

jelent, 10 mFt tartalékot képeztek, 

- legfontosabb feladat intézmények működése és a kötelező feladatok ellátása, 

- önként vállalt feladatok ellátása (közösségépítés támogatása) 

- 150 mFt rendkívüli között állami támogatás felhasználása (az Európa-kempingben szereznek 

tulajdonrészt, parti sétányt alakítanak ki, területeket vásárolnak, illetve a Kertmozi épületét is 

lebontják és átépítik, új funkcióval látják el, és a strand gazdasági udvarát is), melyek azonnal 

megtérülő beruházások és a nemzeti vagyont gazdagítják, 

- legjelentősebb beruházás az új önkormányzati hivatal 2015.04.30-ra elkészül (parkosítás, 

bútorozás, parkolók), lesz rendőrségi iroda, rendezvényudvar, előkészítő konyha 

rendezvények kiszolgálásához, 

- minden intézmény megújul: óvoda, iskola és a művelődési ház napelemmel történő ellátására 

nyertek pályázatot 30 mFt-os költségvetéssel 

- társasági adós pénzből a sportöltöző felújítása és locsoló-berendezés beszerzését tervezik, 

- sportcsarnok is megújul szintén TAO-s forrásból, 

- utak aszfaltozására 8 mFt-ot fordítanak, 

- közvilágítás bővítése 3 mFt-ból, 

- kisteherautó vásárlása (gépjárműpark korszerűsítése) 

Összesen 280 mFt áll rendelkezésre beruházásra. Ezen kívül: 

- Vis Major pályázat keretében megerősítik a Szépkilátó utcát, 20 mFt körüli összegből, 

- református templomhoz parkoló kialakítása, térkövezése a Somlyó alatt, 

- az Endrődi úton járda térkövezése 2,5 mFt-ból, 

- az iskolánál szálláshely-szigetelés, 

- kisértékű tárgyi eszközök beszerzése (pl., bútorozások), ablakok, parkettázás, 

Összesen így 338 mFt áll rendelkezésre a felhalmozási célú kiadásokra. Továbbá: 

- az Erdőbirtokosság megnyerte a fakilátó felújítását, itt az önkormányzat a bonyolító és az 

előfinanszírozó, így a Somlyó-hegyi kilátó megújul, májusra át kell, hogy adják, 

- óvoda bővítését, fejlesztését pályázatból tervezik, 

- több magántőkés fejlesztés is kezdődik, pl. kikötő építése, Hordó Borozó, 

- Veszprém – Felsőörs – Alsóörs kerékpárút nyomvonalának kialakítása, ez közlekedés és 

turisztikai jellegű nagyberuházás, 

- szociális rendelet megalkotása megtörtént: születési- és életkezdési támogatás bevezetése, 

- tervezik a régi hivatalnál mikro-lakópark kialakítását, rendkívül kedvező (minimális) telekáron: 

cél, hogy minél több fiatal itt maradjon, illetve ide jöjjön. Ezek kisebb alapterületű, de nem 
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zsúfolt lakások felépítésének lemenedzselését jelentené, ez lehet, hogy 2016-ban kezdődik 

csak el, amennyiben igény van rá, 

- bizonyos utcaneveket (Marx Károly, Frankel Leó és Úttörő) meg kell változtatni 2015.03.15-ig 

a törvényeknek megfelelően, ehhez várják a javaslatokat. Az eddig logikához illeszkedően kell 

módosítani, pl. irodalmi vagy történelmi személyiségekről elnevezett utcákhoz illeszkedjenek 

az új utcanevek is. 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Bízik benne, hogy egy nagyon sikeres év vár a településre, a gazdálkodás és a költségvetés 

kiegyensúlyozott. 

 

4. Veszprém – Felsőörs – Alsóörs kerékpárút nyomvonalának bemutatása 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Felkéri Fehérvári András tervezőt a nyomvonal ismertetésére. 

 

Fehérvári András tervező: 

2013-ban a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium 3 kiemelt kerékpárút-nyomvonal projektet készítettet el, 

melyben szerepel a Balatoni Bringa kerékpárút fejlesztésének lehetősége. Itt szempont volt az egyéb 

forgalmi ráhordási lehetőségek biztosítása. Kiemelt projektként fogja kezelni a kormány ezt a 3 

nyomvonalat.  

A megyei szakasznál több észak - dél ráhordási lehetőséget irányzott elő a tanácsadó grénum, 

melyek közül a Veszprém – Felsőörs – Alsóörs települések előrébb járnak a többi településnél. 

A Terület- és Településfejlesztési Operatív Program elfogadásra került, várhatóan április-május körül 

már nevesített programként szerepelnek. Tavalyi évben megyei stratégia részeként megkeresték az 

olyan településeket, melyek a településrendezési tervben is szerepeltetik az ilyen fejlesztést. A 3 

település esetében ez megtörtént, a településrendezési tervben is elfogadásra került, nyárra jogerős 

építési engedély várható. A három település az elsők között van megyei szinten. Várhatóan a jövő 

évben történne a kivitelezés. 

Alsóörs területén önálló nyomvonalvezetés lesz 90%-ban. 

 

Projektor segítségével bemutatja a nyomvonalat. 

 

Schoffhauzer Jakab lakos: 

Kinek van szüksége erre az útra? Ezen az úton nincs kerékpárforgalom. Nem is biztos, hogy lesz 

pályázat, akkor minek a terv? 

 

Báró Béla jegyző: 

Amikor kiírják a pályázatot, olyan rövid lesz a határidő, hogy nem fogjuk tudni megterveztetni az utat. 

 

Fehérvári András tervező: 

Forgalomszámlálási adatokkal igazolja a beruházás fontosságát. 

 

Ferenczy Gábor alpolgármester: 

Az Alkotmány utcában kiépülő kerékpárutat használhatják-e a lakosok járdának? Mert erre igény van. 

 

Fehérvári András tervező (Fehérvári és Fekete Kft.): 

Hivatalosan nem, gyakorlatilag igen. 

 

Farkas István lakos: 
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Mekkora a távolság Veszprém – Alsóörs között? Mennyi az emelkedő kilométer? 

 

Fehérvári András tervező: 

Nincs olyan szakasza a kerékpárútnak, ami kritikus nyomvonalnak tekinthető kerékpározás 

szempontjából. 

 

Szalai Emese képviselő: 

Mint Balaton-parti település, a turizmusból élünk. A kerékpáros turizmus nő, ebből Alsóörs is jelentős 

forgalmat és szálláséjszakát tudna generálni. 

 

Dr. Bardóczi Miklós képviselő: 

Bőven van kerékpáros az Alsóörs – Felsőörs közötti szakaszon, már csak közlekedésbiztonsági 

szempontból is szükség van a kerékpárútra, mert veszélyes, ahogy gyalogosan tolják felfelé a 

kerékpárokat csapatostul. 

 

Tóth Zsolt lakos: 

A May János utca szélessége hogyan fog változni? 

 

Fehérvári András tervező: 

A meglévő útra festjük rá a nyitott kerékpárutat. 

 

Tóth Zsolt lakos: 

Az Endrődi utcában le lesz fedve a vízelvezető, mi lesz, ha eldugul? 

 

Fehérvári András tervező: 

45 méterenként ez kinyitható, tisztítható lesz. 

 

Földes Tibor lakos: 

Támogatja az elképzelést. Az északi oldalon lesz a kerékpárút az Alkotmány utcában? 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Igen, a Szent István utcai csomópont miatt. 

 

Konrád Zoltán lakos: 

A későbbi fenntartás kinek a feladata? Javasolja a hosszú távú műszaki megoldásokat gondolja át az 

önkormányzat. Példának említi a balatoni bringakörút rozsdás korlátját. 

 

Fehérvári András tervező: 

Az önkormányzatnak fel kell vállalnia ezeket a költségeket (pl. fémkorlát Alsóörsön nem lesz) 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

A balatoni bringa körutat is mi tartjuk rendben. 

 

Ferenczy Gáborné lovasi polgármester: 

Gratulál a tervekhez, amelyekben nagy lehetőséget lát, sajnálja, hogy Lovas nem része a projektnek. 

 

5. Kérdések, észrevételek 

 

Schoffhauzer Jakab lakos: 
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DRV Zrt. szolgáltatási díj (1.400 Ft) – javasolja, vesse fel Kontrát Károly országgyűlései képviselő 

úrnak, hogy a víz díjának csökkentésében is járjon el. 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Továbbítjuk, mi nem vagyunk kompetensek. 

 

Farkas István lakos: 

Alsóörsnek rendkívül jó adottságai vannak, tiszta vizű patak folyik rajta keresztül. Pisztráng nevelőt 

lehetne itt kialakítani. Táplálék és turisztikai fejlesztés lehet az Amfiteátrumnál egy vendéglátóegység. 

Másik kérdés az alsóörsi piac létrehozása. Lehetőséget kell biztosítani a kifogott halak értékesítésére. 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

A horgászok által kifogott halak ilyen formájú értékesítését tiltja a törvény. 

 

Lovász Lászlóné lakos: 

A csapadékvíz elvezetése nincs megoldva az utcájukban, melyre megoldást kell találni. 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Több utcánál felmerült ez a gond, beterveztük éppen az ilyen esetekre az idei költségvetésbe 3 mFt-

ot. Gond az is, hogy sokan belevezetik a csapadékvizet a szennyvíz-elvezető csatornákba. 

 

Pandur Ferenc intézményvezető: 

Alsóörs természeti adottságait megváltoztatni nem lehet, anyagi forrásunk szűkös, együtt kell 

működni. El kell érni, hogy kitisztított árkok legyenek az érintett részeken. Megkísérelik ezen 

nyomvonalakon az érintett tulajdonosokkal megértetni, hogy a betemetett árkokat ki kell tisztítani. Ha 

az ingatlantulajdonosok ebben nem partnerek, nem tudunk mit tenni. A település teljes csapadékvíz-

elvezetésére milliárdos forrásra lenne szükség. 

 

Havadi Endréné lakos: 

Rossz a közvilágítás a Loki utcában, a Nyírfa közben pedig szükséges lenne pótolni. 

 

Pandur Ferenc intézményvezető: 

2015.03.01-től új szerződést köt a település, elszakad az E.ON-tól. Lámpakarbantartás és 

energiavásárlás máshonnan lesz, sokkal előnyösebb ajánlatot kapott. Rugalmasabbak lesznek, 

vállalják pl. egy héten belül a lámpahelyreállítást. Minőségi változás történt ezen a területen: havonta 

egyszer végigjárják a települést és rögzítik, hol van lámpahelyhiba. Tervezik mérők alapján a 

tényleges közvilágítási költség fizetését, melyben az E.ON eddig nem volt partner. 

 

Csaby Lajos lakos: 

A Babits-köz aszfaltozásáról érdeklődik. 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Vannak olyan lakóházak az utcában, melyeknél nincs megoldva télen az ivóvíz. Amint megoldódik ez 

a kérdés – amelyre úgy tűnik, hamarosan esély lesz – át lehet térni az aszfaltozásra. 

 

Pandur Ferenc intézményvezető: 

Közel vagyunk ahhoz, hogy földben lévő vezetékből kapják az ivóvizet. Jövő héten jön a tervező, a 

DRV hozzáállása nagyon pozitív. 

 

Csepi Miklós lakos: 
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A kertjét elönti a szennyvíz, megoldást szeretne erre. Öntvény lefolyó lenne jó, ami kivezetné a vizet, 

sérelmezi a DRV Zrt. hozzáállását. 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

A problémát a csapadékvíz közcsatornába vezetése okozza, egyeztetnek a DRV Zrt. illetékeseivel. 

 

Tóth Zsolt lakos: 

A May János úton sem tud elfolyni a víz, sok az iszap az árokban. Ki kellene kövezni. 

 

Ferenczy Gábor alpolgármester: 

Az árkokat évente markolóval kitisztítják. 

 

Megyesi Lajosné lakos: 

Kevesli a padok számát, szemetesek felállítására volna szükség, illetve lehetne egy lakatfal 

felállításában gondolkodni. 

 

Ferenczy Gábor alpolgármester: 

A szemetesek száma folyamatosan nőtt, a padokat felújítják. 

 

Tóth István lakos: 

Az idegenforgalom miatt sokan közlekednek a Présház úton, közvilágítás kellene az emelkedő részre. 

A vasútállomáson magas a peron, lehetne-e lépni ebben? 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Az állomás MÁV terület, jelezni fogják a kérést. 

 

Pecze Gyuláné lakos: 

Temető bekerítése folytatódik-e, megmarad-e a kapu? 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Folytatódik, a kapu marad. A kilátó megközelítésére kitisztították az erdei utat. 

 

Ferenczy Gábor alpolgármester: 

Olyan megoldást keresünk, ami rugós, tehát az ajtót visszahúzza, ne maradjon nyitva. Tujákat 

tervezünk alulra, ami lezárja az átjáró forgalmat. 

 

Havadi Endréné lakos: 

Javasolja buszmegálló kialakítását a Loki úthoz a 71-es kereszteződésében. 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Szerintem nem megoldható, már volt róla szó, de rendkívül nehéz lenne bekapcsolni a hálózatba. 

 

Somogyi Tivadar: 

Azt szeretném, ha a faluközpontban (az iskolánál) lenne a veszprémi busz végállomása. 

 

Hebling Zsolt polgármester: 

Valószínűleg ebben az esetben a VOLÁN a plusz költségeket az önkormányzattól várná megtéríteni. 
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Mivel több észrevétel, javaslat nem volt, Hebling Zsolt polgármester megköszöni az aktív részvételt és 

az ülést 20.00 órakor bezárja. 

 

 

kmf. 


